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  Zpravodaj 
 obce Roprachtice č. 2/2021 

             duben – červen 2021 
  

VÝZNAMNÉ UDÁLOSTI 
 
MÍSTNÍ KOMUNIKACE – CYKLOSTEZKA č. 4173 JE PROPOJENA DO SYTOVÉ  

      Místní komunikace – cyklostezka č. 4173 je 

konečně propojena na již stávající novou 

komunikaci z hranic naší obce do Sytové.  

     Podklady pro naši žádost o 

dotaci jsme velmi pečlivě 

zpracovali a zdůvodnili.  

     Podporující stanovisko k naší 

žádosti o dotaci jsme obdrželi 

od starosty obce Poniklá, pana 

Ing. Tomáše Hájka a starostky 

města Semily, paní Bc. Leny 

Mlejnkové. Za jejich stanoviska 

děkujeme. 

    

      

Jsme přesvědčeni, že úprava této 

komunikace byla velmi potřebná,             

a v případě uzavření mostu v Poniklé 

bude, vzhledem k vazbám našich 

občanů na Jilemnici a Vrchlabí, 

nevyhnutelná. Až budete plánovat 

výlet na kole nebo pouze procházku        

k „Jánu“, posuďte výsledek.  

     

 

Akce byla spolufinancována z prostředků Libereckého kraje částkou 1,5 mil. Kč. 
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ – NEDĚLE 13. ČERVNA 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 

 

   V neděli 13. června 2021 se uskutečnilo, po delší odmlce kvůli covidovým opatřením, 

slavnostní vítání občánků. A protože bylo vítáno 8 nových občánků a očekávalo se větší 

množství návštěvníků, obec využila možnost slavnostní vítání uspořádat v divadelním sále U 

Tichánků, kde je dostatek prostoru. A jak se ukázalo byl to velmi dobrý nápad. Malovaná 

divadelní opona dala celé akci ten správný slavnostní nádech. Občánky přivítala krásným 

proslovem paní místostarostka a o hudební vystoupení se postarali sourozenci Petřinovi. 

Nechybělo předání dárků maminkám a dětem a také tradiční zápis do pamětní knihy.  

      Vážení a milí naši noví občánci, vítáme vás v naší obci a přejeme vám do života jen to 
nejlepší a pevné zdraví.     

                Zastupitelstvo obce 

 
 
 
 
 
 
 
 

Naši noví občánci – zleva: Nora Matolínová, Patrik Jancák, Václav Hloušek, Josef Tlalka, Kryštof Malík, Václav Bárta,  

Tomáš Rytina – se svými rodiči. 
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UCTĚNÍ PAMÁTKY OBĚTÍ VÁLEK DNE 8. KVĚTNA 
 
      
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
     Každoroční vzpomínkové setkání  a uctění památky obětí válek proběhlo v letošním roce 
v omezeném rozsahu. Důvod byl zřejmý – i přes zlepšující se vývoj koronavirové epidemie, 
nebylo možné svolávat větší akce. Pouze pro okamžik fotografování si účastníci sejmuli roušky.  
Potom se někteří účastníci přesunuli k pomníčku u Koziny,  kde položením květin uctili 
památku Jiříka Nesvadby. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

             Společný snímek u Pomníku obětem válek 

                Vzpomínka a položení květin u pomníčku Jiříka Nesvadby 
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SKLADOVÁ HALA  

     Cyklostezka a skladová hala jsou v současnosti největší akce realizované obcí. Jsme 

přesvědčeni, že po dokončení budou obě realizované akce sloužit ke spokojenosti občanů. Jak 

je ze snímků zřejmé, i dokončení skladové haly se blíží ke svému konci. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Foto cyklostezky a haly. B. Farský     
 

      

ÚVODNÍ SLOVO 
 

Vážení a milí spoluobčané,   

jsme rádi, že pozvolné uvolňování protiepidemiologických opatření se začíná projevovat také 

ve společenském životě obce. Některé akce, o nichž se zmiňujeme na jiném místě, již proběhly, 

jiné se připravují. Jsme přesvědčeni, že koronavirová epidemie brzy odezní a život se v plném 

rozsahu vrátí do normálních kolejí. 

     Ve druhém čtvrtletí tohoto roku se zastupitelé začali opět pravidelně scházet a řešit 
problémy obce. Proběhla také dvě veřejná zasedání, zápisy z těchto zasedání přinášíme.                
I přesto, že jarní měsíce byly převážně deštivé, pokračovaly práce na zastřešení a úpravách 
haly. S velkým očekáváním začaly práce na úpravě cesty – cyklostezky směrem k soše sv. Jana 
Nepomuckého a s napojením na již dokončenou část cesty do Sytové. Na tuto akci jsme 
obdrželi dotaci od Krajského úřadu Libereckého kraje ve výši 1,5 milionu korun. Jsme 
přesvědčeni,  že se obě díla podařila a budou dlouhodobě přinášet užitek obci a jejím 
obyvatelům.  

     Stavba vodojemu nad školou a posílení vodovodu již má vydané stavební povolení a 
v současné době probíhá výběrové řízení na dodavatele akce. Při organizaci prací souvisejících 
s touto akcí vyvine zastupitelstvo maximální úsilí, aby akce mohla být z největší části 
dokončena do konce tohoto roku. 

     Jsme také rádi, že v červnu se mohlo uskutečnit vítání osmi nových občánků. O slavnostním 
vítání je ve Zpravodaji samostatný článek. 

Pokládání prvního vazníku Pokládání střechy, potom opláštění a bude hotovo 
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     Jak si někteří z vás jistě všimli, již začala oprava - restaurování Božích muk při cestě ke 
Škodějovu. Hodnota této restaurátorské práce je 102.300 Kč. Akce je dotována z prostředků 
Libereckého kraje ve výši 50% ceny díla. A potěšující je, že vloni zasazené lípy u těchto Božích 
muk a také lípa u sochy Panny Marie se uchytily. Byla také zahájena oprava pomníku obětem 
válek, která bude provedena s finančním přispěním Ministerstva obrany. 

     Když se zmiňujeme o cestě ke Škodějovu, nelze se ještě vrátit ke špatnému stavu této cesty. 
Zastupitelstvo obce je si vědomo tohoto problému a je uzavřena dohoda s dodavatelem, který 
v rámci reklamačního řízení provede odstranění závad. V jednom místě cesty je však problém 
v odvodnění podél cesty. Obec proto uvažuje  o zásadní rekonstrukci té části cesty, která by 
jinak vyžadovala každoroční opravy z důvodu podmáčení podloží. 

     A ještě jedna dobrá zpráva! Obec má od tohoto roku kronikářku, tedy kronikářky dvě.  Staly 
se jimi Veronika Čermáková a Radka Pacholíková, které budou vzájemně spolupracovat tak, 
aby naše kronika měla velmi dobrou úroveň. Zastupitelstvo také dohodlo, že se kronika 
povede v rukou psané formě, a to v nově pořízené kronice. Našim kronikářkám držíme palce 
a budeme jim nápomocni.                          
           Zastupitelstvo obce 

 

KORONAVIRUS OCHROMIL SPOLEČENSKÝ ŽIVOT - PRÁCE 
V OBCI VŠAK NIKOLIV. 

Z důvodu nejistoty ve vývoji epidemie koronaviru neuvádíme žádné plánované akce.  

SLEDUJTE INFORMAČNÍ VÝVĚSKY! BUDEME TAM PŘIPRAVOVANÉ AKCE 

ZVEŘEJŇOVAT ! 

       

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
 

ŽIVOTNÍ JUBILEA OSLAVILI: 

Šimůnková Věra – 88 let 

Roubalová Zdeňka – 70 let 

Tulach Vlastimil – 70 let 

Petřina Zdeněk -  70 let 

Jubilantům přejeme pevné zdraví a hodně radosti ze života. 

OPUSTILA NÁS: 

Věra Kašťáková  ve věku 78 let 

Čest její památce! 
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ZÁPIS Z VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE  
konaného dne 29. března 2021 v zasedací místnosti Obecního úřadu  
 
1. Zahájení  
Zasedání bylo zahájeno v 17:00 hod starostou obce p. Zdeňkem Petřinou na OÚ. 
Starosta konstatoval, že je přítomno 7 členů zastupitelstva – zastupitelstvo je 
usnášeníschopné. 
 
Předsedající navrhl zapisovatele a ověřovatele zápisu: 

Zapisovatel: Ing. Klára Kratochvílová 
Ověřovatelé: Jan Pacholík a Jiří Čermák 

 
Návrh nebyl doplněn a byl schválen všemi 7mi hlasy. 
 
Starosta seznámil přítomné s programem. Dříve zveřejněný program byl doplněn bodem Dar 
Oblastní charitě Jilemnice na Charitní taxi: 
 

1. Zahájení 
2. Rozpočtové opatření č. 1/2021 
3. Schválení dodavatele na opravu cesty na „Čertovku“ 
4. Schválení dodavatelů na akci hala Roprachtice 
5. Obecně závazná vyhláška o poplatku z pobytu 
6. Schválení finančního daru Oblastní charitě Jilemnice 
7. Diskuze 
8. Usnesení 02/2021 

 
Program nebyl doplněn a byl schválen 7mi hlasy. 
 
2. Rozpočtové opatření č. 01/2021 
Radka Pacholíková seznámila přítomné s navrhovaným rozpočtovým opatřením č. 01/2021 za 
období březen 2021, viz příloha. 
 
Rozpočtové opatření bylo schváleno 7mi hlasy. 
 
3. Schválení dodavatele na opravu cesty na „Čertovku“ 
Zastupitelstvo obdrželo 3 cenové nabídky – od spol. ZEPOS RS s.r.o. ve výši 3 692 tis. Kč, od 
spol. IZOTRADE s.r.o. ve výši 3 628 tis. Kč a od spol. OPRAVY SILNIC s.r.o. ve výši 3 447 tis. Kč. 
Nabídky byly zhodnoceny, nejvýhodnější nabídku poskytla spol. OPRAVY SILNIC s.r.o. 
Zastupitelstvo předpokládalo cenu nižší, ale začíná se projevovat zdražování a inflace.  
 
Dodavatel OPRAVY SILNIC s.r.o. byl schválen 6ti hlasy, 1 člen zastupitelstva hlasoval proti. 

 
4. Schválení dodavatelů na akci hala Roprachtice 
Skladovací hala je ve výstavbě – betony jsou hotové a vybírají se dodavatelé na další 
subdodávky. Nabídka na sloupy, opláštění, pobití (vše kromě vazníků a krytiny) – obdrželi jsme 
3 nabídky: Vašek Pacholík za cenu 554 tis. Kč, Petr Pacholík za 605 tis. Kč a S & R Real s.r.o. ve 
výši 602 tis. Kč. Nejvýhodnější nabídka je od prověřeného dodavatele Vaška Pacholíka. Na 
dodávku vazníků jsme obdrželi 2 nabídky – od Vaška Pacholíka ve výši 302 tis. Kč a od spol. Pak 
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na vazníky cenové nabídky – dodávka s prací, s dopravou, dřevěné vazníky – od Vaška 
Pacholíka ve výši 302tis. Kč a od spol. KASPER CZ s.r.o. ve výši 281 tis. Kč.  
 
Dodavatel Vašek Pacholík na stavbu sloupů, opláštění, pobití a dodavatel KASPER CZ s.r.o. na 
dodávku vazníků byli schválení všemi 7mi hlasy.  
 
5. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku z pobytu 
V návaznost na legislativní změny navrhujeme ke schválení upravenou obecně závaznou 
vyhlášku o místním poplatku z pobytu.  
 
Obecně závazná vyhláška o místním poplatku z pobytu byla schválena všemi 7mi hlasy. 

 
6. Schválení finančního daru Oblastní charitě Jilemnice (charita taxi) 5tis. Kč 
Oblastní charita Jilemnice provozuje službu s názvem Charitní taxi. Obdrželi jsme výkaz jízd, ze 
kterého je patrné, že služba byla v roce 2020 využita místními celkem 93x (2 jízdy = 
Roprachtice – Jilemnice a zpět). Byli jsme osloveni, zda bychom neudělili dar ve výši 5tis. Kč. 
 
Pro udělení daru ve výši 5 tis. Kč hlasovalo všech 7 členů zastupitelstva. 
 
7. Diskuze 
Pan Hubař přítomné informoval, že je k dispozici další číslo Zpravodaje, o jeho dostupnosti 
budeme informovat prostřednictvím SMS. 

 
8. Usnesení 02/2021 
Zastupitelstvo obce schválilo: 

- Rozpočtové opatření č. 01/2021 za období březen 2020 
- Dodavatele na opravu cesty na „Čertovku“ – spol. OPRAVY SILNIC s.r.o. 
- Dodavatele na akci hala Roprachtice – dodavatele stavby Vaška Pacholíka a dodavatele 

vazníků spol. KASPER CZ s.r.o.  
- Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku z pobytu 
- Finanční dar Oblastní charitě Jilemnice ve výši 5tis. Kč 

 
9. Závěr 
Starosta poděkoval přítomným za účast. 
 

 

ZÁPIS Z VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE  

konaného dne 1. června 2021 v budově obecního úřadu 

1. Zahájení  

Zasedání bylo zahájeno v 17:00 hod starostou obce p. Zdeňkem Petřinou. Starosta 
konstatoval, že je přítomno 7 členů zastupitelstva – zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

Starosta seznámil přítomné s programem: 

1. Zahájení 
2. Rozpočtové opatření 02/2021 
3. Závěrečný účet obce za rok 2020 
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4. Účetní závěrka za rok 2020 
5. Informace o závěrečném účtu Mikroregionu Pojizeří 
6. Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene na pozemku ppč 1107/19 a 

3092/21, ppč 3093, 3095/1 a 3095/2, 3294/1 
7. Schválení dodavatele na montáž střešní krytiny na stavbě haly 
8. Diskuze 
9. Usnesení 03/2021 
10. Závěr 

 
Program nebyl doplněn a byl schválen 7mi hlasy. 

 
 

2. Rozpočtové opatření č. 02/2021 
Paní Radka Pacholíková seznámila přítomné s rozpočtovým opatřením 02/2021, viz příloha 
tohoto zápisu. Rozpočet zůstává vyrovnaný. 
Rozpočtové opatření bylo schváleno 7mi hlasy. 

 
3. Závěrečný účet obce za rok 2020 
V prosinci 2020 proběhla inventarizace majetku, nebyly zjištěny žádné rozdíly. Během března 
2021 proběhl audit o přezkoumání hospodaření obce, nebyly shledány žádné nedostatky. 
Všechny související dokumenty jsou k nahlédnutí na obecním úřadě. 
Závěrečný účet byl schválen 7mi hlasy. 

 
4. Účetní závěrka za rok 2020 

Účetní závěrka obsahuje rozvahu, výkaz zisku a ztráty, inventární zprávy, všechny dokumenty 
jsou k nahlédnutí na obecním úřadě. 
Účetní závěrka byla schválena 7mi hlasy. 

 
5. Informace o závěrečném účtu Mikroregionu Pojizeří 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí Závěrečný účet včetně zprávy o výsledku hospodaření 
dobrovolného svazku obcí Mikroregion Pojizeří za rok 2020. 
 
6. Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene na pozemku ppč 1107/19 a       
3092/21 (hala) ppč 3093, 3095/1 a 3095/2 (Helkovice), 3294/1 
Ppč 1107/19 a 3092/21 – jedná se o přípojky elektřiny ke skladovací hale, která se buduje 
(přípojka bude pod cestou v obecním pozemku). Ppč 3093, 3095/1 a 3095/2 – jedná se o 
přípojku elektřiny (p. Honců), přípojka bude částečně v obecní cestě. Ppč 3294/1 – jedná se o 
přípojku spol. Cetin u Šídlů. 
Smlouvy o smlouvě budoucí byly schváleny 7mi hlasy. 

7. Schválení dodavatele na montáž střešní krytiny na stavbě haly 
Byli osloveni 3 dodavatelé, spol. CHALKO PŘÍKRÝ s.r.o. se omluvila, že v daném termínu nemá 
volné kapacity. Dalšími oslovenými byly p. Hájek (HAJUS) a p. Saska (Střechy SASKA). Nabídka 
od pana Hájka byla v celkové ceně 400 tis. Kč s DPH a od pana Sasky v celkové ceně 420 tis. Kč.  
Dodavatel pan Hájek byl schválen 7mi hlasy.  
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8. Diskuze 
P. František Hubař přítomné informoval, že je se připravuje Zpravodaj, uzávěrka bude 15.6. 
Budou zahrnuty také fotografie z Vítání občánků. Zároveň přítomné informoval, že Zpravodaj 
byl přihlášen do soutěže o nejlepší Zpravodaj. 
Pan starosta přítomné informoval, že obci byla poskytnuta dotace na cestu k Jánu ve výši 1,5 
mil. Kč. Tato informace bude uvedena také ve zpravodaji.  

Dále informoval o žádosti o vyjádření souhlaseného stanoviska k objízdné trase při opravě 
mostu v Poniklé – 1.7. by měl být most zavřen a uzavírka by měla trvala do 30.5. následujícího 
roku. Pan starosta pošle nesouhlasné stanovisko, stejně tak i Poniklá (pro období od 1.12. do 
31.3.).  

Dotaz paní Miksánkové – jak pojedou v době objízdné trasy autobusy? Pan starosta 
odpověděl, že pravděpodobně by do obce zajíždělo auto nebo dodávka a vozili by to ke 
křižovatce na Semily, ale je to zatím stále v řešení.  

9. Usnesení 03/2021 

Zastupitelstvo obce schválilo: 
− Rozpočtové opatření 02/2021 
− Závěrečný účet obce za rok 2020 
− Účetní závěrku za rok 2020 
− Smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene 
− Dodavatele na montáž střešní krytiny na stavbě haly 

 
11. Závěr 
Pan starosta poděkoval přítomným za účast. 
 
 
 

ÚVAHA O BUDOUCÍM SMĚŘOVÁNÍ 

     Obec, resp. zastupitele obce, čeká do budoucna nesnadný úkol, kterým je nalezení 

dlouhodobě správného a vyváženého způsobu spravování obecních záležitostí. Bude velmi 

těžké vyhovět nárokům a potřebám stálých obyvatel a zároveň plnit alespoň oprávněné 

požadavky těch, kteří sice v obci nemovitost vlastní, ale nevyužívají ji k trvalému bydlení. 

Obdobný problém řeší mnohé obce. U nás je však situace specifická tím, že za současného 

stavu, kdy z více než rodinných 250 domů je jich v obci pouze 80 obydleno stálými obyvateli.  

     Při pohledu na financování života a činnosti obce je nutno mít na zřeteli, že obec disponuje 

rozpočtem, který odpovídá počtu stálých obyvatel. A zde se začíná projevovat disproporce, 

protože kromě běžné agendy musí obec z tohoto rozpočtu zabezpečovat odvoz domovního 

odpadu, zásobování pitnou vodou, vč. udržování vodárenských zařízení, v zimním období 

uklízet komunikace a spravovat další obecní majetky – např. hřbitov, lesy, cesty, místní 

komunikace apod. A to všechno z prostředků, které má obec jako příjem pouze za stálé 

obyvatele. Za tohoto stavu se hledá dlouhodobý ideální rozvoj obce velmi těžko.  

     Když procházíte obcí, vidíte u většiny rekreačních domů vzorně upravené pozemky, ale 

cesty okolo nich mnohdy vykazují značné opotřebení. To, že naše obec je stále krásná a 

přitažlivá, dokazuje velký nárůst zájmu o stavbu nových domů. Bohužel, z většiny využívaných 
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pouze pro rekreaci. Tyto domy ale také zvyšují nároky na správu obecních záležitostí a její 

rozpočet. Minimální je ale podpora pro zdroj obecních příjmů. Nyní již nastala situace, kdy 

současná cena stavebních pozemků a domů v obci je pro místní obyvatele nedosažitelná.   

     Celou situaci ještě v budoucnu bude ovlivňovat nový stavební zákon, který má vstoupit 

v platnost 1.1.2022. Jednou z cest, kterými chce zastupitelstvo do budoucna tuto 

problematiku řešit, je příprava koncepce nového územního plánu obce. Předpokládáme, že 

nový územní plán by měl vycházet z parametrů stávajícího plánu s tím, že chceme dosáhnout 

lepší ochrany těch částí obce, které považujeme za zajímavé nebo vyžadující vyšší zájem obce, 

např. historické části obce, případné budoucí vodní zdroje, rozvoj infrastruktury obce 

v budoucnu - např. kanalizace apod.  O detailech a vývoji, který může trvat 2 roky, budeme 

občany pravidelně informovat. 

     Ani nový územní plán ovšem do budoucna nevyřeší všechny výše uvedené problémy. 

Přihlášení k trvalému pobytu těch, kteří v obci nemovitosti vlastní, by zcela jistě vedlo ke 

zlepšení finanční situace obce. Obracíme se proto na ty, kteří se zde zdržují větší část roku, ať zváží 

svoji situaci a rozhodnou se, do jakého rozpočtu chtějí díky svému trvalému bydlišti přispívat... 

              Zastupitelstvo obce 

Z ČINNOSTI SPOLKŮ V NAŠÍ OBCI                                                                                                                                                                                                                

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 
 

Sbor dobrovolných hasičů 

 

    Jedinou naší činností v jarním období byla brigáda na hasičské dráze, kdy jsme rovnali 

povrch a seli trávu.  

     Během dubna a května došlo ke slábnutí epidemie Covid-19 a s postupným rozvolňováním 

opatření proti nákaze Covid-19 mohlo dojít i k plánování naší činnosti. V průběhu června jsme 

začali s trénováním požárního útoku. 10. července by mělo proběhnout první kolo Poháru OSH 

Semily. Tohoto poháru se naše družstva žen a mužů každoročně účastní. Od června se po 

několikaměsíční odmlce opět začne pravidelně scházet výbor sboru.  

     Veronika Čermáková   

Mladí hasiči 

     Po dlouhé covidové odmlce, hned jak nám to na začátku května vládní opatření dovolila, 

začali jsme se zase scházet. Dětské i naše nadšení a zápal bylo tak veliké, že jsme se hned pustili 

do trénování. Okresní sdružení hasičů Semily dokázalo připravit pro děti soutěž Plamen. To 

byla veliká motivace a naše tréninkové úsilí směřovalo k 22.5.  a soutěži v Košťálově. Soutěžilo 

se v požárním útoku, štafetě 4x60m a štafetě dvojic. Samotná soutěž byla zorganizována dle 

časového harmonogramu a družstva přijížděla na čas, aby se potkávalo co nejméně dětí. Proto 

jsme se staršám družstvem jeli v 10 hodin dopoledne a s mladším ve 13.45 odpoledne. 
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     V mladším teamu z 10 

dětí bylo 6 poprvé na 

závodech, ale celkové 

nasazení a nadšení a trocha 

sportovního štěstí přispěli 

k vynikajícím konečným 

výsledkům. Celkové 

výsledky mile překvapili i 

nás vedoucí, starší děti 

vybojovaly 4. místo z 20, 

mladší 7. místo ze 16. Pro 

děti byla největší odměna 

získaná medaile. Vedoucí 

každého kolektivu dostal 

pro svoje děti medaile a ty 

jsme jim sami s radostí     

předali. 

     Teď už nám přeje i 

počasí, proto dále každou 

středu trénujeme a 

doufáme, že další získané 

dovednosti předvedeme na 

nějaké dětské hasičské 

soutěži.  

            Lada Lukešová 

 

 

 

Požár v kuchyni 

     V dnešním článku bych vás chtěl seznámit s nebezpečím vzniku požáru v kuchyni. Požár 

v domácnosti jako takový je pátým nejčastějším  požárem v ČR a část z nich vznikne právě 

v kuchyni při vaření.  

Níže uvádím několik nejčastějších příčin vzniku požáru v kuchyni: 

- Poruchou rychlovarné konvice a její následné vzplanutí. Tuto příčinu lze z velké části 

omezit odkládáním konvice mimo dokovací stanici, když se zrovna nechystáme vařit 

vodu. 

- Pádem předmětu na teplou varnou plotýnku, které jsou uloženy v blízkosti sporáku  

(př.: prkénko, utěrka, kořenka). Tomuto se lze vyvarovat neodkládáním předmětů do 

blízkosti sporáku. 

Družstvo mladších dětí - hasičů 

Družstvo starších dětí - hasičů 
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- Vyvařením vody v hrnci a následné zahoření zbylého obsahu. V tomto případě slouží 

jako prevence pravidelná kontrola obsahu hrnce.  

    Tyto zmíněné důvody zahoření se snadno odhalí pro velký vývin kouře a lehčeji se hasí 

v počátku hoření. 

     Další důvod je o hodně nebezpečnější. Jedná se o hoření jedlých tuků. K němuž může dojít 

například závadou na fritéze či ponecháním pánve na puštěné plotně. Nebezpeční je zvláště 

v tom, že až do samotného zahoření vypadá, že se nic neděje. Jedlé oleje začnou hořet, když  

dosáhnou bodu vznícení (cca 300⁰C a víc.) 

Je to teplota, při které začne látka sama 

hořet i bez přiložení otevřeného ohně. 

Velké nebezpečí číhá také při neznalosti jak 

takový požár hasit. Nesmí se totiž hasit 

vodou. Voda se vaří při 100 ⁰C a při změně 

z kapaliny na plyn zvětší svůj objem 1700x. 

Nalitím vody do pánve dojde k jejímu 

okamžitému vypaření a s sebou vezme i 

kapičky hořícího oleje, to zapříčiní 

explozivní hoření. Ve zlomku vteřiny hoří vše v blízkém okolí sporáku. Vodní hasicí přístroj je 

tedy nevhodný. Hasicí přístroj CO₂ oheň sice uhasí, ale neochladí pánev a dojde opět 

k rozhoření. Pěna z pěnového hasicího přístroje se při vysokých teplotách rychle rozpadá. 

Práškový hasicí přístroj třídy A, B, C oheň také uhasí, ale opět neochladí pánev. Na hašení 

takového požáru musí být buď použit velký přebytek vody z hasičské proudnice, nebo hasicí 

přístroj práškový třídy F. Ten udělá na hladině oleje pevnou krustu a zabrání tak dalšímu 

odpařovaní oleje a tím i hoření. Jediná 

možnost jak takový požár uhasit v zárodku 

vlastními silami je použít silně namořený 

ručník či utěrku nebo položit plech přes 

celý hořící prostor a tím oheň udusit. 

 Závěrem bych chtěl říci, že je 

důležité při vaření dbát především na samotnou prevenci vzniku možného požáru, než 

následně muset řešit následky požáru. 

Jiří Čermák  

referent prevence a výchovné činnosti SDH 

 

TJ SOKOL 

      Ke konci měsíce března se uskutečnila Velikonoční stopovaná pro děti i dospělé. Trasa 

byla  rozdělena na dvě části a to pro menší děti cca 2,5 km a potom pro ty zdatnější v délce 

6 km. Po tratích byly uloženy kartičky s úkoly a razítka. Zájemci o akci měl možnost vydat se 

na trať kdykoli v rozmezí celého týdne. Po ukončení akce byly rozdány zaregistrovaným 

Lití vody do hořícího oleje. Zdroj: tzb-info.cz 

      Hašení ohně mokrým ručníkem. Zdroj: viralsvet.cz 



13 
 

dětem sladké odměny. Mile nás překvapilo, že Velikonoční stopovaná vylákala na trasu přes 

60 dětí s doprovodem.  

                               

 

     Akce se sešla s velmi dobrým ohlasem a další na sebe nenechala dlouho čekat.  Připravili 

jsme pro děti i jejich doprovod Hon na čarodějnice, který také probíhal po celý týden a každý 

se mohl této akce zúčastnit podle svých časových  možnosti. Trať si prošlo 82 

zaregistrovaných dětí na které čekalo 40 různých čarodějnic s úkoly. Za všechny splněné 

úkoly si děti mohly vyzvednout odměnu. 

     Účast na obou akcích pořadatele mile překvapila. Hlavním záměrem bylo připravit akci, na 

které se účastnící vzájemně nebudou potkávat a přitom budou mít příležitost ke zdravému 

pohybu na čerstvém vzduchu což v této covidové době bylo velmi důležité nejen pro děti.  

     

     Sportovní odpoledne pro děti bylo připraveno pro všechny věkové kategorie.  Na místním 

hřišti děti plnily úkoly ve skoku, hodu, běhu nebo ve střelbě lukem. Disciplíny byly připraveny 

podle věku dětí a zúčastnilo se 42 sportovců. 
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     Posezení po pouti se konalo též na místním hřišti, kde se po dlouhé době sešlo  několik 

desítek lidí, panovala dobrá a veselá nálada. 

     Dne 12. června se uskutečnil 39. ročník běhu okolo Roprachtic, kterého se zúčastnilo 38 

dospělých závodníků. Sponzorem byl Svijanský pivovar, kterému patří poděkování, že i v této 

době byl ochoten nám poskytnout odměny pro závodníky.  

     Běh pro děti všech věkových kategorii se konal 

12.června na místním hřišti. Běhu se zúčastnilo 44 

dětí. Trať vedla po místním hřišti a částečně po 

místních komunikacích. První tři závodníci obdrželi 

věcnou cenu a pro všechny byla připravena 

čokoládová medaile a diplom. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

      Během akcí byla dodržována všechna hygienická nařízení. 

     Děkujeme všem za pomoc při organizaci pořádaných akcí  a společně se budeme těšit na 

další  společná setkání. 

       Bohužel, najdou se i tací jedinci z naší obce, kteří dokáží svým bezohledným jednáním 

narušit připravovanou akci. Průjezd aut a poškození rozlišovacích stříšek během dětských 

závodů pořadatele nemile překvapilo. Budeme doufat, že se takové jednání nebude 

opakovat a budeme se k sobě chovat slušně a ohleduplně. Všechny akce připravují 

dobrovolníci ve svém volném čase a mají zájem o sport i kulturní dění v obci za což jim 

jménem TJ Sokol Roprachtice děkuji. 

                                                                                                  Za TJ Sokol Roprachtice Věra Nosková   

 

 

Jiří Čivrný – absolutní vítěz v Běhu okolo 

Závodníci druhé kategorie v běhu na 50m 
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Zpráva o činnosti divadelního spolku při TJ SOKOL Roprachtice 

                                                                    

     Dobrá zpráva pro všechny přátele našeho 

divadelního spolku! Zdá se, že nám ,,covidová 

doba" umožní zase pracovat. Znovu zkoušíme naší 

hru ,,Neprodejné manželky“ a loutkovým 

divadélkem jsme v sobotu 5. června odpoledne 

sehráli pro naše místní děti pohádku v 

krkonošském nářečí ,,Dvě Cecilky“, přišlo asi tak 25 

dětí. Domníváme se, že se jim představení moc 

líbilo. Budeme doufat, že naši divadelní činnost 

nepřeruší zhoršení epidemiologické situace a 

budeme moci zkoušet nové kousky. Děkujeme 

všem za přízeň a ještě 2 snímky z představení.     

Milena Nosková  
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ČESKÝ ČERVENÝ KŘÍŽ 

     Oblastní spolek ČČK Semily se sídlem v Jablonci nad Jizerou byl nápomocen při provádění 

testů na COVID-19 a toto testování mnoha firmám zajišťoval. Protože hromadné předání 

Janského plaket zatím nebylo možné, tak v květnu, po uvolnění opatření, objížděli paní Zdena 

Javůrková s kolegou všechny dárce krve v našem okrese, kteří na nějakou z Janského plaket 

dosáhli a osobně je předávali. Také se připravuje Valná hromada, které se chceme, za naší 

místní skupinu ČČK,  zúčastnit. 

              Markéta Malíková, Lada Lukešová 

 
HONEBNÍ SPOLEČENSTVO 

 
     Honební společenstvo se mělo sejít 3. pátek v měsíci březnu. Tato akce byla, tak jako jiné 

akce v tomto období, zrušena. Konání příští schůze Honebního společenstva se odkládá o rok. 

Termín je každoročně stejný – v roce 2022 to bude opět 3. pátek v měsíci březnu. 

                         Luboš Kučera, starosta HS 

 

ZEMĚDĚLSKÉ DRUŽSTVO ROPRACHTICE 

     Na začátku letošního roku jsme zakoupili dva traktory Massey Ferguson, abychom posílili 

techniku pro naše polní práce. Hned 

jsme je využili při přípravě půdy a 

přihnojování. Jaro bylo studené a 

mokré, proto jsme jarní obilí seli až ke 

konci dubna a kukuřici v polovině 

května. Kukuřici jsme zkoušeli zasít 

novou technologií strip-till. Je to osev 

do založeného porostu obilniny po 

napáskování půdy. Chceme se 

pokusit zabránit odplavení kvalitní 

půdy z pole při velkých jarních bouřkách. Opět 

nám po zasetí zaškodila prasata, která většinu 

zasetých polí kukuřicí přešla a přesbírala. 

Museli jsme dokoupit osivo a tyto pole znovu 

zasít. Začátkem června jsme provedli první seč 

travní senáže. 11.6. měl proběhnout 

Chovatelský den, bohužel vládní nařízení nám 

to nedovolila. 

                                             Luboš Kučera 
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MYSLIVECKÝ SPOLEK KOPANINA ROPRACHTICE 

     Prvním dubnem začíná nový myslivecký rok 2021-2022. Klima letošního roku je v porovnání 

se stejným obdobím posledních let chladnější a vlhčí. Při pochůzkách honitbou můžeme 

pozorovat narozená mláďata všech zástupců naší zvěře. Všichni noví obyvatelé naší přírody 

potřebují pro svůj růst klid a péči rodičů. Z důvodu ochrany zvěře nazýváme červen měsícem 

myslivosti. 

     Začátkem dubna jsme obdrželi od předsedy ZD Roprachtice pana Luboše Kučery osevní plán 

polí s informacemi, kde bude zasetý hrách a kukuřice. Na těchto polích jsme se aktivně 

věnovali odlovu divokého prasete. Do 18.6. jsme ulovili v honitbě 32 kusy této zvěře a 2 lišky. 

                           Vlastimil Tulach 

ROPRACHTICKÝ OKRAŠLOVACÍ SPOLEK 

      Členové spolku se za uplynulé období nescházeli. Byli ale ve stálém kontaktu. Intenivně 
pracovali na získávání a zpracování podkladů pro připravovanou knihu o historii obce. Společně 
se starostou obce a dvěma zastupiteli se předseda spolku se zúčastnil jednání s vlastníkem 
rekreační nemovitosti, který neoprávněné pokácel strom, stojící na obecním pozemku. Jednání 
není dosud ukončeno.  

     Za významnou akci považuje spolek likvidaci velké černé skládky, která byla náhodně 
objevena v porostu nepoužívané cesty od tzv. Šourečkova stavení. Skládka se rozkládala na cca            
250 metrech zarostlé cesty, vznikla před 20ti a více lety a dále se nerozšiřovala. O tom, že se 
jednalo o velký rozsah skládky svědčí fotografie 2 plných vozíků odpadků. Členové spolku se 
snažili vše odvézt, je ale možné, že po skládce tam zůstaly ještě použité injekční stříkačky a 
jehly, kterých jsme sice posbírali velké množství, ale určitě ne všechny. 

                                                                                            
       Dalším počinem členů spolku bylo sekání trávy u obou Božích muk při cestě ke Škodějovu 
a sekání trávy u obou smírčích křížů a pomníčku Jiříka Nesvadby. Před námi posekal trávu u 
pomníčku Pavel Malý z Turnova, který o pomníček pečoval ještě před založením našeho spolku. 
Potěšující je také nabídka některých našich spoluobčanů na spolupráci s naším spolkem. Trávu 
u sochy sv. Jana Nepomuckého na Sytovské straně posekal Pepa Šedivý. Děkujeme! 

Posbíráno v neděli 11.4.2021     A tolik toho byl posbíráno ve středu 14.4.2021 
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     Jak ale vidíme vývoj situace, schůzka spolku se uskuteční nejdříve po prázdninách. Přesto 
budeme aktivní a rádi využijeme nabídky ke spolupráci při brigádách. 

     Černou skládku zmíněnou v minulém čísle Zpravodaje velmi rychle zlikvidoval Zdeněk Polák. 
Vzhledem k uzávěrce minulého čísla jsme však nestačili uvést jeho jméno. Tímto tak činíme a 
jsme potěšeni, že životní prostředí nenechává naše obyvatele lhostejnými. Za jeho čin 
děkujeme. 

Pro knihu o historii obce hledáme všechny dostupné informace, písemné podklady, 
fotografie a předměty, vztahující se k historii obce. Můžete volat 606 620 494 nebo psát na 
e-mail: ou@obecroprachtice.cz, příp. osobně na Františka Hubaře. 
 
                  František Hubař 
 
 

ZAJÍMAVOSTI Z PŘÍRODY 

Botanické okénko – tentokrát ze hřbitova 

     Většina z nás občas zajde na hřbitov. Pro tentokrát se zastavme hned za přední brankou        

u kamenné zídky. Je docela pozoruhodná i 

z botanického hlediska.        Možná 

nejzajímavější na ní jsou kapradiny. 

Najdeme tam hned čtyři jejich zástupce, 

z toho dva sleziníky. Sleziník červený a 

sleziník routičku. Oba můžeme najít 

celkem často i jinde na různých skalách a 

zídkách. 

 

 

Sleziník červený 

 

Sleziník routička 

„Botanická“ zídka 

mailto:ou@obecroprachtice.cz
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     Další, o něco větší kapradinou, která tam roste je bukovník kapraďovitý. I pro něj je 

přirozené prostření na sutích a skalách.  Čtvrtou kapradinou, která se na zídce uchytila, je 

kapraď samec, se kterým se běžně setkáte všude v lese. Na zídce je pouze v jednom místě. 

   

     Další typickou rostlinkou pro různé zídky, 

která nechybí ani tady, je rozchodník 

pochybný. Možná ho spíše znáte pod názvem 

„mužíček“. Není u nás původní, pochází 

z Kavkazu a u nás se často pěstuje a hojně 

zplaňuje. Takže ho můžeme potkat v okolí 

chat, zahrádek a hřbitovů. Roste na zídkách 

nebo i v trávnících. 

    

      A ještě jedna rostlina pro zídky typická tu 

roste – netřesk. Ani ten není u nás původní  - 

zde je to navíc nějaký vyšlechtěný kultivar 

s načervenalými listy. Rozchodník i netřesk 

patří do čeledi tlusticovitých. Jsou to rostliny 

suchomilné, takzvané sukulenty, se silnými 

dužnatými listy. V nich si uchovávají 

zásobuvody pro období sucha. Mohou proto 

obstát i v prostření, kde jim delší období sucha hrozí. 

      Nejnápadnější jsou v současné době na zídce dvě bohatě kvetoucí rostliny – první je bíle 

kvetoucí rožec plstnatý, pěstovaný na skalkách. (Mezi ním najdeme i rožec rolní, který roste 

běžně na mezích i loukách). Druhou, fialově kvetoucí a poměrně vysokou rostlinou je 

Bukovník kapraďovitý Kapraď samec 

Netřesk 

                 Rozchodník pochybný 
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večernice vonná (někdy se jí také říká noční fiala). Ta sice nevyrůstá přímo ze zídky, ale je 

natolik nápadná, že ji nemůžeme pominout. 

      Ze zídky také vyrůstají některé dřeviny – obrůstají tam totiž pařezy dříve vyřezaných 

stromků. Našla jsem tam břízu bělokorou, jasan ztepilý a jírovec maďal, kterému se běžně 

říká „kaštan“ nebo taky „koňský kaštan“. Roste tam však také keřík jednoho jehličnanu – tisu 

červeného. Tis je známý 

z parků a zámeckých zahrad. 

Někdy se vysazuje i doma na 

zahradách. Je to však dřevina, 

která patří do naší přírody 

odedávna. Dnes je ve volné 

přírodě již vzácná a patří mezi 

ohrožené druhy rostlin. Je to 

pomalu     rostoucí stínomilná 

dřevina, která u nás 

v současnosti roste jen na 

několika málo místech většinou 

 

skalnatých a špatně dostupných. Tis je jedna z našich opravdu hodně jedovatých rostlin. 

Jedovatá je celá rostlina. Výjimkou je jen jedlý pohárkovitý červený „míšek“ (odborně 

nazývaný epimatium). Při ochutnávání ale pozor – v míšku je ponořeno jedovaté semeno!!  

Pokud byste nějaké semeno rozžvýkali, může nastat smrt už po několika hodinách. Hodně 

jedovaté je i jehličí a ze dřeva tisu se kdysi vyráběly poháry, ze kterých pili odsouzenci. 

Rozhodovalo se tak o jejich životě či smrti. Dřevo tisu se v minulosti používalo hodně k výrobě 

luků. Angličtí lučištníci měli tisové luky až 2 metry dlouhé. Dřevo bylo do Anglie dováženo často 

z Evropy. V letech 1531 – 1560 tam bylo vyvezeno přes 600 tisíc kmenů. Ze dřeva se později 

vyráběl také ozdobný, vykládaný nábytek. 

     Na zídce rostou ale i jiné běžné druhy, jejichž semena tu vyklíčila. 

    Je tu hodně vlaštovičníku většího, z léčivek třeba přeslička rolní, jahodník obecný, řebříček 

obecný, kopřiva dvoudomá nebo divizna. Našla jsem tam ale i bršlici kozí nohu, lociku 

kompasovou, svízel povázku, máchelku srstnatou, krtičník hlíznatý, vrbovku a kostřavu.  

     Takže celkem 25 druhů pro jednu nevelkou hřbitovní zídku a to ještě pravděpodobně není 

seznam úplný. 

     Až půjdete kolem, nezapomeňte se podívat alespoň na ty kapradinky a na keřík tisu. 

 

                     Mějte hezké dny    Zdena Pacholíková 

 

                                               

 

 

Tis červený 
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ZAJÍMAVOSTI O POČASÍ V NAŠÍ OBCI 

 

* ) Sníh na vodu přepočten koeficientem 0,2.      

 

A ještě nějaké údaje z historie výkyvů počasí u nás. 

      Po roce 1900 do roku 1909 několikrát silné krupobití zničilo takřka celou úrodu. Nejsušším 

rokem byl rok 1911, kdy byla zničena celá úroda. Pršet začalo až ve druhé polovině září. 

 

                    Z kroniky obce a podkladů Vl. Kováře, Fr. Hubař 

                 

DĚJINY OBCE, VÝZNAMNÉ HISTORICKÉ UDÁLOSTI 

HISTORIE OBCE V LETECH 1900-1918 

OBEC     

     Do roku 1916 vládl císař František Josef I., po něm Karel I. až do pádu monarchie v roce 1918. 

     Po prodeji semilského panství v roce 1899 městu Semily, docházelo ke změnám ve správě panství. 
Vliv správců zbytku panství na správu a vývoj obce se stále zmenšoval.  

      Nejvýznamnějším starostou obce v té době byl Petr Miksánek, který se zabýval historií obce a 

popisoval její současnost. Vynikal v mnoha směrech správy obce. Jeho funkční období skončilo v roce 

1913. V době I. světové války byli starosty Josef Farský – do roku 1916 a Antonín Janda do roku 1919. 

      V roce 1901 měla obec 1238 obyvatel a v roce 1921 to bylo již pouze 1082 obyvatel. Úbytek 

obyvatel pokračoval i v dalších letech. Na začátku tisíciletí bylo v obci 36 provozoven obchodu, řemesel 

a hostinců.         

KOSTEL, FARNOST a FARA 

     Kostelu hrozil požár v roce 1900 a 1908. V obou případech však včasný zásah kostel před 
požárem zachránili. Nepodařilo se však zachránit zvony, které padly za oběť rakouským 
rekvizicím v době 1. světové války v letech 1914-1918.  

     V uvedeném období zde působili faráři Josef Čermák a po něm Josef Kniess. 

     Zajímavé je ještě to, že na přelomu století se uvažovalo se zřízením nového hřbitova. 
K definitivnímu rozhodnutí však již nedošlo a pokračující úbytek obyvatel úvahy o novém 
hřbitově zcela zastavil.     

 

 

 

 
ROK/MĚSÍC 

ROK 2021 
Voda/sníh-mm/cm 

ROK 2020 
Voda/sníh-mm/cm 

ROK 2019 
Voda/sníh-mm/cm 

Leden - květen     319,9 /155,8 cm 417,5/68 408,8/156 
CELÝ ROK - 967,8/101 822,0 /176,0 
Nejvyšší vrstva 
sněhu 

21.1.=40 cm 5.2.=16 cm 29.1.=62 cm 
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ŠKOLA A UČITELÉ 

     Z historie víme, že školu v roce 1910 navštěvovalo 171 žáků. První světová válka si vyžádala 
také oběti z řad místních učitelů a to Josefa Anděla a Ludvíka Hlůže, kteří padli na samém 
začátku války. 

 

VÝZNAMNÉ HISTORICKÉ UDÁLOSTI – ČÁST 1956-1962 

O OBCI 

      Obec v roce 1959 dokončila první část vodovodu a napojeno bylo 52 domů, nový kravín a škola. 

Údaj z roku 1960 uvádí, že v tom roce byly v obci dva hostince Jednoty – U Šindelářů a U Tichánků. 

V roce 1962 to byl již pouze hostinec U Tichánků. V tom roce byly postaveny autobusové čekárny U 

Stanislava a U Šindelářů. Předsedou Místního národního výboru byli v letech 1956- 1957  Alois Buchar 

a v letech 1957-1964 Stanislav Strnádek. 

             Z kroniky obce a různých, veřejně přístupných, zdrojů: František Hubař 

 

 

Z ČINNOSTI SPOLKŮ 1956-1962 

ČESKOSLOVENSKÝ ČERVENÝ KŘÍŽ - 1956-1962       

    Od roku 1956 dosáhl počet členů místní organizace 65. Od roku 1957 pořádal ČČK zábavy. 

V následujících letech byli členové velmi aktivní a jejich aktivita ve zdravotnické problematice, 

brigádnické činnosti a pořádání bálů se stala trvalou. 

                                                              Markéta Malíková, Lada Lukešová 

 

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ – 1956-1962 (Výpis z hasičské kroniky) 

     Od 1.1.1956 se poprvé objevuje název Místní jednota svazu československé požární 

ochrany. Významnou aktivitou – mimo nácviky požární techniky – bylo v roce 1959 usnesení 

členů, že odpracují 350 brigádnických hodin pro pomoc JZD a 150 hodin na úpravě obecních 

cest.  

                          Z hasičské kroniky: František Hubař 

TJ SOKOL 1956-1962 

      Do roku 1957 byla TJ součástí Národní fronty a od roku 1958 byly zdejší společenské organizace 

sdružení v Osvětové besedě, což byla kulturní obdoba Národní fronty. Od roku 1960 byly pravidelně 

pořádány lyžařské závody. 

                                        Z obecní kroniky: František Hubař                                              
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JEDNOTNÉ ZEMĚDĚLSKÉ DRUŽSTVO ROPRACHTICE - 1956-1962 

      Uvedené období začalo pro Jednotné zemědělské družstvo jeho „opětovným“ založením 

na ustavující schůzi dne 24.7.57.  I přes počáteční potíže se činnost nově založeného JZD 

stabilizovala a v pozdějších letech dobře rozvíjela. 

                                                                  Luboš Kučera 

MYSLIVECKÉ SDRUŽENÍ KOPANINA ROPRACHTICE - 1956-1962 

     O situaci v těchto letech víme, že pachtovní smlouva na dobu do roku 1963. Statistika                

o stavu a ulovené zvěři se bohužel nedochovala.  
                         Z historických záznamů: František Hubař 

 
 

PODĚKOVÁNÍ 
 

     Obec tímto děkuje panu Jiřímu Hlouškovi st. za jeho aktivní, důslednou a pečlivou práci pro 

obec, která spočívá v dozoru při odkládání domovního odpadu u obou kontejnerů. Zamezuje 

tím míchání domovního odpadu s odpadem tříděným. Jeho činnost se již projevila v lepším 

třídění odpadů. Odkládání odpadů u kontejnerů mimo jejich provozní dobu je však stále ještě 

nešvarem. Další činností, kterou pan Jiří Hloušek pro obec dělá, je údržba zeleně, kterou 

provádí také důsledně – někdy i za pomoci rodinných příslušníků. I jim patří dík. 

 

                       Zastupitelstvo obce  
 

 

Těsně před uzávěrkou tohoto čísla Zpravodaje jsme obdrželi následující zprávu:      

Most přes Jizeru na Mejtě bude nakonec přece jenom nahrazen novým! 

     Poněkud nečekaný obrat nastal dnes (23. 6.) ve vztahu k mostu přes Jizeru v Poniklé. Jeho 

demolice a stavba nového mostu přece jenom začne od 1. 7. 2021 s tím, že na zimní měsíce 

bude staveniště upraveno tak, aby bylo možno alespoň provizorně most na zimu užívat. 

Dokončení stavby je plánováno až na rok 2022.  

     Příprava akce provázená celou řadou neslučitelných zájmů doznala v předchozích měsících 
celé řady zvratů, aby nakonec investor zvolil toto (včera ještě nepravděpodobné) řešení. 

     Komplikace pro obyvatele Poniklé (zejm. Přívlaky), Roprachtic a dalších obcí jsou zjevné. 
Částečně je budou mírnit obcemi již vybudované objízdné trasy, které však svojí kapacitou 
vyhoví pouze místním obyvatelům a nejsou určeny pro přenesení tranzitní dopravy, natož pak 
dopravy nákladní. 

  

  



24 
 

 

 

Milé děti, 

skládání veršů z minulého čísla zpravodaje Vás nenadchlo, ale to nevadí.  
Byl to těžký úkol. 

Protentokrát jsme si pro Vás připravili křížovku, kterou určitě zvládnete hravě vyluštit.  

 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Blíží se vysvědčení a po něm nastanou tolik očekávané volné letní dny a my Vám 

přejeme ať jsou plné zážitků, dobrodružství a společných chvil s rodiči. 

 
Vaše Zastupitelstvo 
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